

Protokół Nr XVII/2016

XVII sesji Rady Gminy Lniano odbytej w dniu 26 września 2016 r. w sali narad Urzędu Gminy w Lnianiu w godz. - 13 -ta 17:40.

W sesji brali udział:

- radni zgodnie z listą obecności,
- sołtysi zgodnie z listą obecności,
- zaproszeni goście wg listy obecności.

Obradom przewodniczył p. M. Puchowski – przewodniczący Rady Gminy Lniano, Protokół sporządziła p. M. Zdziarska – podinsp. ds. obsługi organów gminy, kultury i sportu Porządek sesji był następujący:

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Zapoznanie z porządkiem sesji.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Wręczenie Medalu Złotego za Długoletnią Służbę byłemu Skarbnikowi Gminy.
5. Informacja z przebiegu wykonania budżetu Gminy Lniano za pierwsze półrocze 2016 roku.
6. Podjęcie uchwał w sprawie:
 - a) zmian w budżecie gminy Lniano na 2016 rok,
 - b) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego przy ul. Słonecznej w miejscowości Lniano,
 - c) zniesienia formy ochrony z drzew wchodzących w skład alei przydrożnych będących pomnikami przyrody przy drodze powiatowej Nr 1211 C Tleń – Lniano,
 - d) powołania komisji statutowej,
 - e) nadania nazwy ulicy w miejscowości Błędzim,
- f) upoważnienia wójta Gminy Lniano do zawarcia porozumienia z gminą Cekcyn w sprawie zasad udziału w kosztach budowy drogi gminnej Nr 1031CMukrz – Cekcyn -Błędzim.
7. Rozpatrzenie korespondencji wpływającej do Rady Gminy.
8. Informacja wójta dotycząca działalności w okresie między sesjami.
9. Sprawozdanie z realizacji interpelacji zgłoszonych na poprzedniej sesji.
10. Zgłaszanie interpelacji.
11. Wolne wnioski.
12. Zakończenie sesji.

Ad.1. Obrady XVII sesji Rady Gminy Lniano otworzył p. M. Puchowski – przewodniczący Rady Gminy. Powitał wszystkich obecnych, następnie stwierdził, że w sesji na 15 radnych uczestniczy 14 radnych, co upoważnia do kontynuowania sesji i podejmowania prawomocnych uchwał.

Ad.2. Następnie p. M. Puchowski zapoznał uczestników sesji z jej porządkiem, Zapytał, czy ktoś chce zgłosić poprawki do porządku sesji?

Wójt p. Z. Topolińska – wniosowała o umieszczenie w porządku sesji projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Błędzim, upoważnienia wójta Gminy Lniano do zawarcia porozumienia z gminą Cekcyn w sprawie zasad udziału w kosztach budowy drogi gminnej Nr 1031CMukrz – Cekcyn -Błędzim, który formalnie nie został w nim umieszczony, a został omówiony na posiedzeniu komisji.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski poddał pod głosowanie wniosek pani wójt o umieszczenie w punkcie 6 jako kolejny podpunkt projektu uchwały w sprawie upoważnienia wójta Gminy Lniano do zawarcia porozumienia z gminą Cekcyn w sprawie zasad udziału w kosztach budowy drogi gminnej Nr 1031CMukrz – Cekcyn -Błędzim. Rada przyjęła wniosek jednogłośnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

Ad.3. W dalszej części sesji przewodniczący Rady p. M. Puchowski zapytał, czy są uwagi do protokołu z poprzedniej sesji?

Nikt nie zgłaszał uwag. W związku z tym, p. M. Puchowski poddał pod głosowanie protokół z XVII sesji. Rada przyjęła go przy 13 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym się”. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

Ad.5. Z kolei przewodniczący Rady stwierdził, że otrzymali państwo informację o stopniu wykonania budżetu gminy Lniano w pierwszym półroczu br. Zwróci się o dokonanie wprowadzenia przez panią Wójt.

Wójt p. Z. Topolińska – informacja została przekazana w trybie ustawowym, nie ma sensu czytanie tego materiału. W przypadku pytań razem z panią skarbnik są gotowe do odpowiedzi.

Skarbnik Gminy p. I. Michalak – nic się nie zmieniło od ostatniego spotkania. Jeśli ktoś ma pytania, udzieli odpowiedzi.

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu. Rada przyjęła informację w formie aklamacji.

Ad.6a. W tym punkcie Skarbnik Gminy p. I. Michalak omówiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Lniano na 2016 rok. Stwierdziła, że projekt, który by omawiany na posiedzeniu komisji, uległ zmianie. Po stronie dochodów o 8868,30zł, które są zwrotem części poniesionych wydatków z funduszu sołeckiego. Ta kwota była wprowadzona do budżetu zarządzeniem wójta, RIO sugerowało, aby wprowadzić ją uchwałą Rady Gminy. Po stronie wydatków uległa zmianie kwota w dziale 600 - transport o 8868,30 zł, która jest przeznaczona na razem z kwotą, która miała być na wykonanie zjazdów z drogi w Lubodziezu oraz kwota 2977 zł, po zmianach łącznie 26 tys. zł jest przeznaczone na koszty chodników, które zostały wycenione, 7023 zł zostało z utwardzenia ul. Krótkiej. Te wszystkie środki przeznacza się na dokumentację techniczną i nadzór nad inwestycjami dotyczącymi modernizacji terenów polbrukiem. Jest jedna zmiana załącznika inwestycyjnego, polegająca na wpisaniu właściwej nazwy dotyczącej inwestycji modernizacji oświetlenia ulicznego w ramach OZE. Pozostała treść jest bez zmian.

Wójt p. Z. Topolińska – w ramach kwoty 7000 zł jest koszt inspektora nadzoru dla wszystkich 6 lokalizacji.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski – zapytał, czy ktoś ma uwagi do tego projektu uchwały ?

Nikt nie zgłosił uwag i pytań.

W związku z tym, p. M. Puchowski poddał pod głosowanie pozytywną opinię w sprawie ww. projektu uchwały. Rada przyjęła ją jednogłośnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

Otworzył dyskusję nad projektem uchwały zmieniającej budżet. Nikt nie zabrał głosu.

P. M. Puchowski zamknął dyskusję, po czym odczytał treść projektu uchwały i poddał go pod głosowanie. Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych. (Uchwała Nr XVII/173/2016 stanowi załącznik do protokołu).

Ad.5. W tym punkcie sesji na obrady dotarł wicewojewoda kujawsko - pomorski p. J. Ramlau, który dokonał uroczystego wręczenia Medalu Złotego za Długoletnią Służbę emerytowanemu Skarbnikowi Gminy p. Grażynie Drewka, uprzednio odczytując tekst postanowienia w sprawie nadania tego medalu oraz złożył gratulacje.

p. G. Drewka – podziękowała za to wyróżnienie, stwierdzając, że wykonywanie pracy w administracji samorządowej, to służba, jest to praca cicha i niezauważalna. Dokładała wszelkiej staranności, aby ta służbę pełnić dla dobra mieszkańców. Inicjatorką wszelkich działań i tym motorem jest zawsze pani Wójt Zofia Topolińska, której chce podziękować za ponad 20 lat współpracy. Wykonywała swoją pracę ku chwale tej gminy i dla tej społeczności.

Wójt p. Z. Topolińska – złożyła podziękowania pani Grażynie Drewka. Następnie wręczyła panu wicewojewodzie materiały promocyjne, stwierdzając, aby pan wicewojewoda pamiętał o naszej gminie.

Wicewojewoda p. J. Ramlau – nie mógł brać udziału w poprzedniej sesji ze względu na obowiązki zawodowe. Stwierdził, że to, co robimy w administracji państwowej czy w samorządach, jest służbą

dla społeczności. Nie mógł wręczyć tego medalu z uwagi na nawał obowiązków, które uniemożliwiły mu obecność, ale staropolskie przysłowie mówi: „Co się odwlecze to nie uciecze”. Następnie przewodniczący Rady zarządził o 13:40 15-minutową przerwę w obradach.

O godz. 13:50 wznowiono obrady.

Ad.6b. W tym punkcie przystąpiono do projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego przy ul. Słonecznej w miejscowości Lniano, Przewodniczący Rady p. M. Puchowski zwrócił się o przedstawienie opinii komisji stałych do tego projektu.

Wiceprzewodnicząca Rady p. A. Jasińska - poinformowała, że komisje nie wniosły uwag do tego projektu i zaopiniowały go pozytywnie.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu. W związku z powyższym przewodniczący Rady zamknął dyskusję, po czym odczytał treść projektu uchwały i poddał go pod głosowanie. Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych. (Uchwała Nr XVII/174/2016 stanowi załącznik do protokołu).

Ad.6c. Następnie przystąpiono do projektu uchwały w sprawie zniesienia formy ochrony z drzew wchodzących w skład alei przydrożnych będących pomnikami przyrody przy drodze powiatowej Nr 1211 C Tleń – Lniano.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski zwrócił się o przedstawienie opinii komisji stałych do tego projektu.

Wiceprzewodnicząca Rady p. A. Jasińska - poinformowała, że komisje nie wniosły uwag do tego projektu i zaopiniowały go pozytywnie.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu. W związku z powyższym przewodniczący Rady zamknął dyskusję, po czym odczytał treść projektu uchwały i poddał go do głosowanie. Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych. (Uchwała Nr XVII/175/2016 stanowi załącznik do protokołu).

Ad.6d. Z kolei przystąpiono do projektu uchwały w sprawie powołania komisji statutowej.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski zwrócił się o przedstawienie opinii komisji stałych do tego projektu.

Wiceprzewodnicząca Rady p. A. Jasińska - poinformowała, że komisje nie wniosły uwag do tego projektu i zaopiniowały go pozytywnie.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu. W związku z powyższym przewodniczący Rady zamknął dyskusję, po czym odczytał treść projektu uchwały i poddał go do głosowanie. Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych. (Uchwała Nr XVII/176/2016 stanowi załącznik do protokołu).

Ad.6e. W tym punkcie przystąpiono do projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Bładzim.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski zwrócił się o przedstawienie opinii komisji stałych do tego projektu.

Wiceprzewodnicząca Rady p. A. Jasińska - poinformowała, że komisje nie wniosły uwag do tego projektu i zaopiniowały go pozytywnie z nazwą „Osiedle Leśne”.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski otworzył dyskusję.

Radny p. T. Bagiński – stwierdził, że dobrze się stało, że na komisji zaopiniowano nazwę osiedla, a nie pojedynczych uliczek, bo mogłoby to wprowadzać w błąd ludzi nie znających terenu, rozmawiał z kierowcą karetki pogotowia, który stwierdził, że gdyby była nazwana pojedyncza ulica, to by na tej ulicy szukał, na przyszłość należy podobnie nazywać grupy połączonych ulic, taka jest jego sugestia.

Innych uwag nie zgłoszono. W związku z powyższym przewodniczący Rady zamknął dyskusję, po czym odczytał treść projektu uchwały i poddał go do głosowanie. Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych. (Uchwała Nr XVII/177/2016 stanowi załącznik do protokołu).

Ad.6f.W dalszej części sesji przystąpiono do projektu uchwały w sprawie upoważnienia wójta Gminy Lniano do zawarcia porozumienia z gminą Ciekcyń w sprawie zasad udziału w kosztach budowy drogi gminnej Nr 1031CMukrz Ciekcyń -Błądzim.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski zwrócił się o przedstawienie opinii komisji stałych do tego projektu.

Wiceprzewodnicząca Rady p. A. Jasińska - poinformowała, że komisje nie wniosły uwag do tego projektu i zaopiniowały go pozytywnie.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu. W związku z powyższym przewodniczący Rady zamknął dyskusję, po czym odczytał treść projektu uchwały i poddał go do głosowania. Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych. (Uchwała Nr XVII/178/2016 stanowi załącznik do protokołu).

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski – korzystając z obecności pana wojewody, mamy mieszkańców, sołtysów chciałby zapytać, czy ktoś z państwa chciałby zadać pytanie, gościliśmy w ubiegłym roku wojewodę, jest to sposobność dość rzadka.

Nikt nie zabrał głosu.

Wicewojewoda p. J. Ramlau – stwierdził, że będzie pamiętał o przedszkolu i o drodze, w kwestii przedszkola wnioski ocenia 5 osobowa komisja, która wnioski uszereguje, jednak ostateczna decyzja należy do wojewody. Podziękował za umożliwienie udziału w sesji i opuścił salę obrad.

Ad.7. W tym punkcie rozpatrzono korespondencję wpływającą do Rady Gminy.

Przewodniczący rady p. M. Puchowski – odnośnie zagospodarowania plaży przy ośrodku Laguna państwo zostali zapoznani. Póki co, pismo zostało skierowane do wiadomości.

Odnośnie przejmowania działek pod drogi gminne zostało to wyjaśnione.

Następnie przedstawił pismo z OSP w Wętfiu w sprawie modernizacji budynku remizy OSP w Wętfiu. Z treści pisma wynika, że stan techniczny budynku odbiega od powszechnie przyjętych standardów. Zmieniły się jedynie wrażenia estetyczne. Największym problemem jest piec, najważniejsze jest dokonanie zakupu nagrzewnic. Korzystamy z obecności przedstawicielki jednostki OSP p. A. Gackowskiej, która przybliży temat.

p. A. Gackowska – została wydelegowana na sesję, jest w zarządzie jednostki i chciałaby poznać państwa zdanie na ten temat.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski – prosił o zadawanie pytań.

Radna p. K. Kłopotek – Bagniewska – na posiedzeniu komisji były pytania, czy ta sprawa była poruszana na waszym zebraniu przy podziale funduszu sołeckiego ?

p. A. Gackowska – połowa potrzebnej kwoty z funduszu sołeckiego a 1500 zł ułożył w stronę Rady, czy chcielibyście dołożyć. Planowany jest zakup wyciągarki, drabiny, koszarówek z funduszu sołeckiego. Wiemy dobrze, że sołectwo przeznaczyło dla straży, ale nie mieliśmy odwagi prosić o 100 %, zabrakło nam 1500 zł, gdyby był remont, to pół roku moglibyśmy poczekać.

Radna p. A. Jasińska – była obecna na zebraniu wiejskim, podział funduszu sołeckiego dotyczy roku 2017. Wnioskowała o wprowadzenie 3 tys. zł do przyszłorocznego budżetu na zakup nagrzewnic i kaloryfera. Chodzi o zabezpieczenie środków w 2017 roku.

Przewodniczący rady p. M. Puchowski – jakie jest zagospodarowanie dla tej kwoty funduszu sołeckiego ?

Sołtys p. M. Świdorska – 1500 zł jest przeznaczone na zakup nagrzewnic, w sumie 13 tys. zł na wydatki na rzecz doposażenia straży z 18 tys. zł. Będzie dołożone do zakupu nagrzewnic, bo przy większych imprezach w czasie jesienno-zimowym nie mamy gdzie się podziać.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski – zapytał, czy budżet gminy jest na tyle pojemny, żeby ten wydatek pokryć ?

Skarbnik Gminy p. I. Michałak – wstrzymałaby się z tym, ponieważ czekamy na informacje dotyczące wydatków na płace w oświacie, raczej zabraknie środków, przed nami wpływy z III raty podatków, IV raty, wtedy będzie coś wiadomo, należy się wstrzymać do listopada z tą kwestią.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski – co z rezerwą ?

Wójt p. Z. Topolińska – rezerwa jest znana, chciałaby poczekać do listopada, może do przyszłej sesji.

Radny p. M. Babiński – chciałby powiedzieć, że jest Zarząd Gminny OSP, może tam się znajdą środki na te nagrzewnice.

Radny p. T. Bagiński – jego wypowiedź będzie trochę długa. Cieszy się, że członkowie OSP Wętfie zaczęli prężnie działać. Brał udział w posiedzeniu Zarządu Gminnego OSP, jest też członkiem OSP Siemkowo, chodzi o to, żeby pokrótce przedstawić, jaki wysiłek od wielu lat poczyniają mieszkańcy, ile pracy, bieganiny, wysiłku, żeby samemu pozyskać różne rzeczy. Tak jak p. Gackowska powiedziała z funduszu sołeckiego, 3 strony Siemkowo, mieszkańcy sami pozyskiwali, w Mondy, to się robi taka kwota strasznie duża., np. była patelnia elektryczna w Siemkowie, mieszkańcy sami się złożyli z radą rodziców, szpadle, łopaty, wyposażenie apteczki – kupujemy sami. Uczestniczył w takim spotkaniu naczelnik OSP, było powiedziane, że musimy kupić piłę, OSP Wętfie powiedziało, że to jest niepotrzebne, a potem kupili. My helmy za swoje ze środków za udział w akcjach ratowniczych nikt nie bierze, tylko przekazuje i kupujemy. Docenia to, że się zaczynają angażować druhowie z Wętfia, ale troszeczkę cierpliwości. Na zebraniu strażackim prosiliśmy o nagrzewnicę, bo też się nie da nagrzać na imprezy. Wiecie państwo, zdaję sobie sprawę z potrzeb, ale trzeba trochę cierpliwości. Teraz końcówka drogi w Błędziniu, druga nagrzewnica na sali w Siemkowie.

Wójt p. Z. Topolińska – ten obiekt w Siemkowie jest przewidziany do remontu w ramach rewitalizacji, jest po spotkaniu w LGD, wszystkie konkursy są planowane na maj 2018, może jest niewydolny piec.

Radny p. T. Bagiński – 1500 zł kosztuje nagrzewnica, a tu już dawno jest złożony wniosek, jest zimno, ludzie w kurtkach siedzą, cieknie po ścianach. W wykazie za 2015 rok, może wskazać jaki wysiłek włożyły inne jednostki i co zostało zakupione z własnych i pozyskanych środków, kanister, motorole, Wętfie dostało z funduszu strażackiego 2 tys. zł, komplet oznaczeń na zawody, sami kupiliśmy koszulki polo, maszt oświetlenia, agregat, latarki, wodery, bosak - to wszystko kupiliśmy z własnych lub pozyskanych środków. Wie, że potrzeba, ale trochę trzeba wysiłku od siebie dać. Jest napisane, że elektrykę z prywatnych pieniędzy zrobiono. Nie byłby zwolennikiem, żeby zaraz dawać, jest temu przeciwny, bo inni czekają dłużej, a teraz chce się w pół roku nadrobić zaległości. Inni czekali mnóstwo lat.

Radny p. S. Nowiński – to jest świetlica wiejska przy remizie, nie można tego łączyć.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski – to jest proceduralny temat, czy zarząd OSP może wnioskować o jej doposażenie?

Wójt p. Z. Topolińska - zarząd to doposażył, współpracuje z mieszkańcami, organizowane są imprezy, to nie koliduje w budżecie straży. Ten wydatek należałoby pokryć, w dziale gospodarki komunalnej nie ma takich środków. Na pewno jest to świetlica, nazwaliśmy te obiekty świetlicami w uchwale Rady i ileś otrzymało dofinansowanie z PROW-u. Remizą jest garaż. Dzięki temu otrzymaliśmy dofinansowanie.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski – czy w Wętfiu są dwie świetlice, chodzi o wyjaśnienie.

Wójt p. Z. Topolińska – jest świetlica w budynku poszkolnym i druga świetlica.

Radny p. W. Behrendt – jak finanse pozwolą, powinniśmy się przychylić, żeby to było grzane już w tym roku. Nie wyobraża sobie, żeby w tych czasach siedzieć w zimnie.

Przewodniczący rady p. M. Puchowski – zimnych świetlic jest więcej, w Lubodzieżu ogrzewają się kominkiem.

Radna p. A. Jasińska – gdyby te nagrzewnice były, byłoby więcej wynajmów i więcej środków. Wnioskuje o umieszczenie 3 tys. zł w przyszłorocznym budżecie, chyba, żeby się znalazły w br.

Radny p. T. Bagiński – nie byłoby sprzeciwu z jego strony, czy sensowne jest ogrzewanie elektryczne, wydamy 3 tys. zł na nagrzewnice, a ile wydamy na miesiąc za prąd? W Siemkowie też ogrzewanie nieomaga, jak się jakaś impreza odbywa, trzeba dogrzać pomieszczenia, bo to, co jest, jest niewydolne. Tak samo jest w Lubodzieżu, jest jeszcze gorsza, a w kominku trzeba dokładać pół

dnia. Jest więcej takich sal, jeśli chodzi o przyszłoroczny budżet. Nie ma co kombinować, bo jest problem z dokończeniem tej inwestycji w Rykowisku.

Radna p. A. Jasińska – o ile się nie myli, koszty wynajmu ponosi wynajmujący. Strażacy korzystają z remizy, byli mieszkańcy i częściej by wynajmowali.

Radny p. W. Szabelski – wynajmujący płaci za prąd.

Radna p. I. Jędryczka – chce poprzeć wniosek radnej p. Jasińskiej, Wętfie dostało z innymi wsiami najmniej. Wętfie jest większą miejscowością, będzie więcej wynajmów. To są niewielkie pieniądze. Trzeba im pomóc, żeby się zintegrowali. Takie wyliczanki nic nie dają, nie można się licytować.

Pani Agnieszka powie, co robili. Będzie robione w Brzemionach, też w Mukrzu z racji zwykłej uczciwości należy to poprzeć. Na pewno robi Lniano, Błędzim robi, każdy podejmuje inicjatywę, jaką może.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski – w zasadzie nasze działania są otwarciem na potrzeby, uchwalamy drugi rok fundusze sołeckie, w których są zachowane proporcje. To jest jedna z najbardziej społecznych form wspomagania samorządów. Jakbyśmy mieli podać przykład inwestowania w sołectwie Lniano, porozmawiać można. W poprzednich latach zbudowało się dużo dróg w gminie, w Lnianie 130 m i jakieś tam uszko. Też uważa podobnie jak pani Irena. W wydatkach komunalnych taki wydatek trzeba przewidzieć.

Radny p. T. Bagiński – jeśli chodzi o następny rok poprze to, ale na ten brakuje nam środków, chciał powiedzieć, że gdyby pani radna chciała się dowiedzieć i się zagłębiła i tą listę zobaczyła, to inaczej by to wyglądało. Wypowiedź, że Wętfie jest duże, a Lubodziez mały, to wg niego każde sołectwo będzie namawiał i co sesja będą składać pisma, na zebraniu, że będzie to dołożone. Jeśli tak ma być, to sołectwo Lubodziez złoży. Po co ma być zakładane, kupcie sobie co chcecie, po co marnujecie swój fundusz sołecki.

Radna p. I. Jędryczka – jest przeciwko indywidualnym wycieczkom. Nie powinniśmy tak, napisali, mieli prawo, a my musimy się odnieść. Mukrz, Brzemiona, to są wioski jej znane, ze względu na to, że nie daliśmy nic w br. powinniśmy poprzeć, wynajmy w Wętfiu też się cieszą popularnością. Nie chodzi o potencjalną liczbę wynajmujących.

Radny p. T. Bagiński – ile było wynajmów w Wętfiu, gdy nie było grzania ?

p. A. Gackowska – może wskazać ilość w poprzednich latach 2 – 3 razy, teraz 2 razy w miesiącu, bo to ma znaczenie, jak to wygląda. Obiecuje, że może wysłać informacje na e-maila.

Przewodniczący rady p. M. Puchowski – prosi o zachowanie powściągliwości.

Radny p. W. Mrozik – my jako radni powinniśmy zadbać, żeby się coś działo, powinno być ciepło i miło. Pani Gackowska nie musi się spowiadać.

Radny p. T. Bagiński – ponowić wniosek w sprawie zagwarantowania wnioskowanej kwoty na 2017 rok.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski – wniosek p. Jasińskiej został zapisany, to nie jest kwestia wytykania, zasługą tej kadencji jest to, że zadziało się w sołectwach. Czy są jeszcze jakieś pytania związane z tą sprawą ?

p. A. Gackowska – podziękowała, na początku chciała powiedzieć, że przykro jej, że tyle negatywnych emocji. Świetlica przy remizie wymaga modernizacji, jest to nasz obiekt starej generacji. Dziękuje za słowa wsparcia. Zarząd straży zbiera się w środę, priorytetem dla straży jest obronność, a w przypadku tej świetlicy generuje się przychody. Zebraliśmy 15 tys. zł plus 25 tys. zł w pół roku. Członkowie OSP też przeznaczają swoje diety na potrzeby jednostki, nie wiedziała jakie są wasze predyspozycje, z racji tego została wydelegowana.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski – padł wniosek radnej Jasińskiej i podda go pod głosownię. Dotyczy przyszłorocznego budżetu i przeznaczenia 3 tys. zł na zakup i montaż wymaganego ogrzewania dla świetlicy wiejskiej przy OSP w Wętfiu. „Za” głosowało 13 radnych, 1 radny „wstrzymał się” od głosu. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

Ad. 8. W tym punkcie wójt p. Z. Topolińska przedstawiła informację z działalności między sesjami Rady.

Poinformowała, że w okresie między sesjami zostały wydane zarządzenia:

- w sprawie informacji o wykonaniu budżetu i kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy w I półroczu 2016 r.,
- zmiany instrukcji obiegu dokumentów finansowych,
- przyjęcia założeń do projektu budżetu na 2017 rok,
- ustalenia terminu składania dokumentów na wyprawkę szkolną.

Kolejna sprawa, rozpoczęły się prace związane z utwardzeniem placów, wybrana firma sprawdza się,

Zakończono inwestycję budowy drogi Huta – Ostrowite, firma wystawiła fakturę płatną w ciągu 30 dni, ze środków własnych 50%, z dotacji 490 tys. zł.

Brała udział w sesji Rady Gminy Cekcyn wspólnie z panem sołtysem, efektem tego jest, że radni z gminy Cekcyn są skłonni poprzeć i podjęli treść projektu porozumienia, to będzie miało przełożenie na przyszły rok. Prace projektowe będą ostrożne, po 30 tys. zł, tj. 50% kosztów,

Wystąpiliśmy o pozwolenie na kanalizację i wodę do Starostwa.

Złożyliśmy wniosek do Narodowego Programu Budowy Dróg Lokalnych na inwestycje dotyczącą budowy drogi do Sławna.

Odbyły się prawie wszystkie zebrania wiejskie na temat funduszu sołeckiego. Wójt musi się do tych wniosków odnieść. Niepokój budzi wniosek sołectwa Mukrz, kwoty podane we wniosku nie pokrywają planowanych zadań.

Kilka zdań na temat Lokalnej Strategii Działania, jesteśmy w grupie średniej. Warunkiem realizacji tej strategii są plany rewitalizacji. Na sesji październikowej, bądź listopadowej będzie projekt uchwały w sprawie planu rewitalizacji gminy, inne gminy jeszcze nie mają tych planów, to znacznie opóźnia, bo działania z PROW-u do 2018 r. 700 tys. zł dotacji. Przewidujemy modernizację 3 świetlic, chodzi o to, aby te konkursy rozpiąć wcześniej, zastanawia się, czy do 25.11.2016 nie trzymać rezerwy inwestycyjnej. To tyle jeśli chodzi o plany LSR. Od 2017 roku będą konkursy dla przedsiębiorców, na to są największe środki.

Zakończyły się prace remontowe na drogach - bez uwag, pojawiła się faktura i płatność.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski – o jak dużej rezerwie inwestycyjnej jest mowa ?

Wójt p. Z. Topolińska – 100 tys. zł, uzupełnienie VAT jest kosztem kwalifikowalnym, 100 tys. zł dotacji, 85 % wartości projektu, ma obawy, bo w przyszłym roku mamy przedszkole i drogę na 5 mln zł.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski – a gdzież tu wnioski budżetowe.

Radny p. W. Mroziński – o jakim łaziku pani mówiła ?

Wójt p. Z. Topolińska - w planach jest wykonanie wejścia dla niepełnosprawnych, „łazik” to platforma schodowa, to nie jest zrealizowane, ma coś takiego Gmina Lubiewo w przedszkolu.

Podjazd wypadłby na drogę wojewódzką, myślimy o mini-windzie, schodolaz, musimy to zobaczyć na ile to jest funkcjonalne i bezpieczne.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski – zamysłem rady było takie rozwiązanie z punktu widzenia wizerunkowego urzędu, w Bukowcu jest takie rozwiązanie.

Radna p. G. Wróbel – zapytała, czy wyjazd z Karolewa był robiony, wygląda tak jakby było zaklepane drugi raz.

Wójt p. Z. Topolińska – było to wykonane, odbiór był bez uwag.

Radna p. G. Wróbel – to wygląda jakby miało odbić, jak załatane.

Wójt p. Z. Topolińska – na prace remontowe jest 5 letnia gwarancja, chyba, że to nie jest dokończonych, sprawdzimy to.

Radny p. W. Behrendt – usypać pobocza z Dębowa do Słupisk z tłucznia.

Wójt p. Z. Topolińska – ten remont zakładał ileś tłucznia i masy, weszła firma Skanska, gdzie mamy wbudować i zagęszczać. To się stanie do końca tygodnia lub w przyszłym.

Ad. 9. W tym punkcie wójt p. Z. Topolińska przedstawiła sprawozdanie z realizacji interpelacji i wniosków z poprzedniej sesji.

- w sprawie obcięcia gałęzi lip nad budynkiem świetlicy w Mukrzu, prowadzimy rozmowy z potencjalnym wykonawcą, bo firma z Kwidzyna oferuje usługi za 10 tys. zł., to jest nie do przyjęcia,
- sprawa lipy i topoli - czekamy na ofertę, w rozliczeniu mieliby zabrać drzewo, nie sądziła, że to są takie koszty, to jest kwestia ofert. Z takim nowym zapytaniem wystąpiliśmy. Jak się pojawia, to się musi stać do końca grudnia br.,
- kolejna sprawa dostępu do jeziora w Lubodzieżu, zgodnie z ustaleniami podjętymi na miejscu wystąpiliśmy o wydanie pozwolenia na wycinkę do starostwa, które wydano. WZIR, gmina ma dokonać wycinki, złożenie dłużycy, można wyciąć, pozwolenie jest,
- kolejna sprawa zgłaszana przez panią Boczułińską o udostępnienie danych o mieszkańcach sołtysom - było to wyjaśnione na tamtej sesji, nie możemy udostępnić,
- przeniesienie kosztów świetlic z działu 754 do działu 900 było wyjaśnione na poprzedniej sesji,
- wniosek o próg spowalniający na ul. Sportowej w Lnianie - zastanawiamy się, czy to spełni swoją funkcję, sprawa jest w toku,
- sprawa wycinki krzaków przy drodze nr 275, zostało do wykonania frezowanie, zostanie to wykonane,
- sprawa umieszczenia tabliczek z nazwami ulicy i numerami nieruchomości w kierunku p. Jakubek, Mindykowskich jest w toku,
- wjazd do Karolewa ze względu na wykonanie zostanie to sprawdzone,
- wykoszenie poboczy przy drodze Mukrz – Cisiny zostało wykonane,
- sprawa statutu - podjęta została uchwała w tej sprawie.

To byliby z grubsza wszystko o co państwo pytali.

Przewodniczący rady p. M. Puchowski – w kwestii wniosku dotyczącego tabliczek z numerami nieruchomości jesteśmy na etapie Lniana, jak z resztą gminy ?

Wójt p. Z. Topolińska – jest to robione sukcesywnie, jest Lniano, jest Jędrzejewo, Mszano, Lniano rozproszona zabudowa, nie przypomina sobie, żeby inne wsie wnioskowały.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski – nie to było jego intencją, żeby czekać na wnioski, jest takie zapotrzebowanie.

Wójt p. Z. Topolińska – to mieszkańcy, sołtysi wiedzą, tu chodzi o wnioski sołtysów, to się musi odbyć we współpracy ze sołtysami.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski – chodzi o zabudowę rozproszoną, mieszkańcy nie wiedzą, że to się odbyło poprzez wnioski, myślą, że gmina się dzieli na lepszą część i gorszą. Zwrócił się z prośbą, aby złożyć stosowny wniosek.

Radna p. G. Wróbel – zapytała do kogo składać ?

Wójt p. Z. Topolińska – do wójta i trafiają do pracownika. Dodała, że wykonanie tych tabliczek, to nie jest mała kwota, w przypadku składania kolejnych wniosków będziemy sukcesywnie to realizować.

Przewodniczący rady p. M. Puchowski – czy jeszcze są jakieś pytania ?

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Błędziniu p. K. Kulczyk – zapytała kiedy będzie termomodernizacja szkoły w Błędziniu?

Wójt p. Z. Topolińska – wyjaśniła, że będziemy chcieli skorzystać ze środków RPO, z polityki terytorialnej. Nabór wniosków jeśli będzie w 2017 roku, to realizacja nie wcześniej, niż w 2018 r. Jest mało prawdopodobne, że realizacja nastąpi w 2017 roku.

Ad.10. W tym punkcie radni zgłosili następujące interpelacje:

Radny p. T. Bagiński – zapytał panią wójt w sprawie, o której była mowa na sesji w dniu 26 sierpnia, dotyczącej jego pytania, na jakim etapie jest sprawa dojścia do jeziora w Lubodzieżu, ponieważ miał spotkanie z mieszkańcami, na którym otrzymał krytyczne uwagi. W dniu 26 sierpnia zadał pani wójt pytanie, na jakim etapie jest sprawa dostępu do jeziora w Lubodzieżu. Było powiedziane, że do wójta nie wpłynął wniosek, pani wójt odpowiedziała, że może po tych urlopach

temat się ruszy. Okazuje się, że decyzja od 13.06.2016 na wycinkę drzew leży w biurku jakiegoś urzędnika. Jak to przedstawił na zebraniu, to mieszkańcy się zrazili, skoro jest decyzja, plaża jest potrzebna latem, dowiadujemy się, że 2,5 miesiąca decyzja leży w biurku. Na początku były rozmowy i mieszkańcy chcieli pomóc, 10.09 powiedzieli, że jeśli decyzja leży od 2,5 miesiąca, to oni sami tego nie będą robić, „bo to kpina”- cytuję. My mogliśmy wejść w czerwcu i to robić, prosił, żeby wytłumaczyć. Nie mamy żadnego dostępu.

Wójt p. Z. Topolińska – to jest jej wypowiedź, warunkiem przystąpienia do prac jest porozumienie, była zwłoka ze względu na okres urlopowy, wyciąć miałyby gmina, posegregować, otrzymanie decyzji nie uprawniało do tych prac.

Radny p. T. Bagiński – jak teoretycznie 13.06.2016 r. była decyzja, to 20.06.2016 r. można było wg niego te prace wykonać.

Wójt p. Z. Topolińska – porozumienie było podpisane w ostatecznej wersji, podpisanie porozumienia nie przyznaje, obwarowanie jest, że nie dokonuje się wycinki w okresie lęgowym ptaków, nawet nie wie, czy mogłaby się odbyć, wycięcie drzew, to nie jest dostęp do plaży. To jest kwestia wykonania innych prac.

Radny p. T. Bagiński – ten okres wycinki jest określony, na najbliższym zebraniu poinformuje mieszkańców.

Wójt p. Z. Topolińska – klauzule dotyczące wycinki są w decyzjach, natomiast w czerwcu nie robi się wycinek.

Radny p. T. Bagiński – podziękował za wyjaśnienia i przekaże informacje mieszkańcom.

Radny p. W. Behrendt – wystąpić do Zarządu Dróg Wojewódzkich w sprawie wykonania zjazdu z drogi wojewódzkiej w Ostrowitem na drogę do Jeziorek, bo są ogromne dziury.

Wójt p. Z. Topolińska – sytuacja jest trudna, nasypianie żużlu nic nie daje, Zarząd Dróg Wojewódzkich nie przewiduje tam żadnych prac.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski – p. Myśliński zjazd z drogi wojewódzkiej na drogę w kierunku na Zacisz wykonał.

Wójt p. Z. Topolińska – musimy mieć jakieś frakcje, które będą się nadawały, to co mamy na oczyszczalni będzie wykorzystane na pobocza.

Radny p. T. Bagiński - mieszkaniec Siemkowa złożył 2 lata temu wniosek w sprawie usunięcia lipy, która stoi i zagraża jego domostwu i do dnia dzisiejszego brak odpowiedzi.

Wójt. p. Z. Topolińska – nie należy czekać z takimi sprawami do sesji, tylko zgłaszać na bieżąco.

Radny p. M. Babiński – był wniosek od mieszkańca, który złożył go 4 lata temu o postawienie lampy, to był wniosek jego i 6 innych osób z 9.02.2012 r.

Wójt p. Z. Topolińska – kopia wniosku jest, zostanie to sprawdzone w dzienniku korespondencji.

Radna p. I. Jędryczka – komisja rewizyjna w planie pracy miała analizę rozpatrywania skarg. Z informacji przedstawionych na posiedzeniu komisji wynika, że oficjalnych skarg nie było.

Wójt p. Z. Topolińska – na prace wójta skargi rozpatruje Rada Gminy, natomiast skargi na pracowników urzędu rozpatruje wójt. Dziwi się, że ktoś przez 2 lata nie ma rozpatrzonego wniosku.

Radny p. T. Bagiński – skierował pytanie do radcy prawnego, chodzi o to, czy osoba zamieszkująca czasowo w miejscowości Siemkowo od kilku lat, czy taki mieszkaniec ma prawo głosowania w tym sołectwie? Mieszkanica powiedziała, że nie jest na stałe zameldowana w Siemkowie. Pytanie jest takie, jak to jest w przepisach, czy osoba, która stale zamieszkuje, czy ma prawo głosować w wyborach sołeckich i do rady gminy?

Radca prawny p. A. Michalski – nie jest możliwe obecnie wydanie opinii, nie wiadomo z jakich powodów ta osoba nie jest ujęta w spisie wyborców. Nie wypowie się w tej sprawie, tak na obradach się nie da.

Radny p. T. Bagiński – sołtys powiedział, że nie może być.

Wójt p. Z. Topolińska – w wyborach w sołectwach zasada jest, że wójt prowadzi zebranie, jest czytany regulamin, na podstawie regulaminu, który jest zgodny ze statutem sołectwa, nie sprawdzaliśmy na zebraniach list. Spis wyborców musiałby być na tych zebraniach. Statuty sołectw

regulują to.

Radny p. T. Bagiński – jednoznacznie trzeba to wyjaśnić.

Wójt p. Z. Topolińska – muszą być dane tej osoby i regulacje przepisów prawa.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski – każdy ma prawo wiedzieć, jeśli są przepisy, które zawierają zapisy dwuznaczne, nie jesteśmy w stanie tego stwierdzić, jeśli ktoś nabył willę i przebywa faktycznie w danej miejscowości a pobyt stały ma w innej miejscowości, trzeba to wyjaśnić.

Wójt p. Z. Topolińska – jeśli się wybiera sołtysa, to musi być ten ktoś zameldowany na pobyt stały lub czasowy, bo przebywanie na danym terenie nie uprawnia do głosowania.

Radca prawny p. A. Michalski – to jest problem prawny, musi poznać stan faktyczny i prawny, który jest regulowany prawem miejscowym tj. statutami sołectw. Dziękując za zgłoszenie problemu poinformował, że nie jest możliwe jednoznaczne zinterpretowanie na sesji.

Radny p. T. Bagiński – problem powstał na wyborach do rady gminy, powtórką były wybory sołtys. Poprosi tą panią o opisanie sprawy.

Ad.11. W wolnych wnioskach zgłoszono następujące sprawy:

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski – z racji faktu, że zbliżają się prace nad budżetem na 2017 r. zwrócił się do uczestników sesji o zgłaszanie wniosków.

Radna p. A. Jasińska – w związku z tym, że brała udział w zebraniu wiejskim w Wętfiu poinformowała, że zgłoszono następujące wnioski:

- wyrównanie drogi z Wętfia do Dębowa - prośba o wystosowanie pisma do Zarządu Dróg Wojewódzkich o wycinkę dwóch drzew przy drodze nr 239 (na skrzyżowaniu drogi do Dębowa i po drugiej stronie do Wętfia), ponieważ ograniczają widoczność. Dodała, że był poruszany temat drogi, gdzie się kurzy, udało się jej tą sprawę wyjaśnić.

Przewodniczący Rady Gminy p. M. Puchowski – nie na wszystkich zebraniach w sołectwach był obecny, wszystkie wnioski zebrań, na których był zostaną przekazane do realizacji, niektóre są wnioskami budżetowymi, niektóre bieżącymi.

Zapytał, czy pan radny Felczykowski ma wnioski z Ostrowitego ?

Radny p. W. Behrendt - fundusz sołecki przeznaczyliśmy na 2 lampy przy drodze w kierunku „Rancza”. Pozostała kwota na zakup chłodziarki. Był też wniosek, żeby zgłosić do FOGR drogę w kierunku Dąbrowy, drugi kierunek tzw. „Lisi ogon”, tj. droga w kierunku gospodarstwa agroturystycznego „Ranczo”.

Radny p. W. Szabelski – wnioskował o drogę Jędrzejewo – Wętfie, ten wniosek już był złożony.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski – to jest 3 km drogi, bardzo duża inwestycja, chodzi o to, aby podjąć starania, żeby realizować remonty i budowę jeśli otrzymamy dofinansowanie, jest odcinek Huta – Cisiny, który mógłby być zgłoszony do FOGR, jest też droga między asfaltami w Mukrzu. Jak będziemy wiedzieli, czy otrzymamy dofinansowanie na drogę Jędrzejewo – Sławno, trzeba się będzie pochylić nad uzupełnieniem wieloletniego planu inwestycyjnego dróg.

Wójt p. Z. Topolińska – informacja o rozstrzygnięciu naboru wniosków będzie później, należy zgłosić drogę do FOGR, to zgłoszenie nie jest wiążące, to będzie tylko moment wskazania. Miałaby gorąca prośbę, dobrze by było, gdyby ta droga została wskazana.

Radny p. W. Mroziak – może zgłosić ten brakujący etap w Mukrzu ?

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski – ta decyzja jest tak doniosła, że w każdym sołectwie taka droga by się znalazła, wydaje mu się, że należy proponować fragmenty dróg, chodzi o zbudowanie 1 km.

Wójt p. Z. Topolińska – tam nie ma ograniczenia długości, praktykuje się budowę dróg o szerokości 3,5 m, maksymalne dofinansowanie do 170 tys. zł, dofinansowanie 50% do 1 km.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski – jeśli wybierzemy odcinek 400m pozbawimy się reszty możliwości dotacji. Prosił o zgłaszanie wniosków

Radna p. A. Jasińska – czy ta droga musi być ujęta w planie inwestycyjnym ?

Wójt p. Z. Topolińska – to jest dokument wewnętrzny, musi być droga prowadząca do pól, nie ma takiego obowiązku ujmowania.

Radny p. T. Bagiński – czy droga w Lnianie prowadząca do Jeśniczówki spełniałaby kryteria dojazdu do pól ?

Wójt p. Z. Topolińska – ten odcinek spełniałby kryterium dojazdu do pól, jest tam wiele pól.

Radny p. W. Mrozik – ma inny wniosek,, droga II etap w Mukrzu obojętne jak, żeby to było połączone. Chciałby postawić wniosek, droga w Mukrzu, tzw. łącznik, będą podpisane pisma o nieodpłatnym przekazaniu gruntów na rzecz gminy przez p. Partyka i p. Jankowską.

W Mukrzu przeznaczaliśmy 6 tys. zł na zakup materiałów do wykonania centralnego ogrzewania olejem opałowym w świetlicy, wstępny koszt to 27 tys. zł, jeśli będą następne fundusze sołeckie przeznaczilibyśmy kolejne środki, gmina może musiałaby dołożyć 10 tys. zł.

Wójt p. Z. Topolińska – to będzie deklaracja ?

Radny p. W. Mrozik – jest deklaracja częściowa, w całości w 2018 roku, dlatego prosba o dołożenie.

Wójt p. Z. Topolińska – sołectwo na 2017 i 2018 rok deklaruje, nie da się tego realizować w takim montażu finansowym.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski – fajnie byłoby to ogrzewanie wykonać, to byłby wniosek do budżetu, na 2017 rok dokonywać zakupu potrzebnych materiałów.

Radny p. W. Mrozik – mamy piec kaflowy, który dymi, wypożyczyć świetlicy się nie da, bo się ktoś zaczadzi, druga sprawa, mogłoby się coś dziać w tej świetlicy, teraz nic się nie może dziać.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski – potwierdza, że jest to bardzo ładna świetlica, na ścianach tej świetlicy jest materialny wyraz sztuki malarskiej mieszkanki. Jeśli miałaby się dokonać inwestycja niezbędne jest 21 tys. zł.

Wójt p. Z. Topolińska – to się musi skończyć dokumentacja techniczna i kosztorysem, tak to wygląda proceduralnie.

Radna p. I. Jędryczka – czy ta ul. Sportowa w Lnianie mogłaby być ujęta jako droga do pól, złożyła wniosek do przegłosowania.

Zgłosiła prośbę o ponowienie wniosku do Zarządu Dróg Wojewódzkich i przesłane informacji w kwestii rozwiązania problemu przejazdu na wysokości firmy „DEMPOL”. Nic się nie dzieje w tej sprawie, żeby nas poinformowali.

Wójt p. Z. Topolińska – w tym tygodniu spotyka się z dyrektorem Zarządu Dróg Wojewódzkich, audyt się zakończył.

Radna p. I. Jędryczka – to jest kolejny rok i kolejna zima.

Wnioskowała o przypomnienie p. Mellerowi w sprawie złożonej przez niego deklaracji wykonania fragmentu chodnika przy przejściu dla pieszych w Lnianie w pobliżu ul. Słonecznej.

Zwróciła się z prośbą o lampę na rogu szkoły w Lnianie, wszyscy chodzą ćwiczyć na salę i jest ciemno.

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Lnianie p. D. Łobocki – jest to zgłoszone, lampa zostanie zamontowana.

Radny p. T. Bagiński – pan przewodniczący zapisywał wnioski z zebrań, czy my to mamy powielać ?

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski – wszystkie wnioski z zebrań zostaną zebrane, poprosi radnego p. Behrendta, Babińskiego o podanie wniosków, protokolanci skrupulatnie te wnioski notowali.

Radny p. T. Bagiński – czy my musimy te wnioski powielać ?

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski – odpowiedział, że nie. W nawiązaniu do tej drogi w kierunku Jeśniczówki, to jest jedna z dróg, która mogłaby spełniać kryteria, to nie jest jedyna droga. W Brzemionach jest odcinek do byłego PGR-u, zostanie ogłoszona przeawa, aby zastanowić się nad tymi drogami.

Sołtys p. R. Pilarski – prosiłby o zabezpieczenie 5 tys. zł na utwardzenie jednej z dróg w sołectwie.

W naszym sołectwie jest 22 km dróg, nie mamy w ogóle asfaltu, chcemy utwardzić drogę tańszym kosztem, przeznaczaliśmy cały fundusz sołecki na to. Prosiłby o zabezpieczenie 5 tys. zł

Radny p. S. Nowiński - wnioskowa o lampę w pobliżu p. Pstrąg

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski - to jest dobry moment na zgłaszanie sprawy lamp.

Radny p. W. Mrozik - w tym funduszu sołeckim sołectwo Mukrz przeznaczyło środki na 1 lampę w kwocie 4000 zł i 1 tys. zł na imprezy dla mieszkańców, do tej lampy będzie dokładka gminy ?

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski - na teraz nie ma takiej deklaracji.

Radny p. M. Babiński - wnioskował o równianie drogi na odcinku, na którym był budowany wodociąg w Bładzimu.

Sołtys p. D. Januszevska - wnioskowała o dokończenie drogi przy ul. 22 Lipca w Lnianie, tam jest niebezpiecznie i brzydko wygląda.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski - chodzi o odcinek od ul. Szkolnej do 22 Lipca.

Radny p. W. Mrozik - pani wójt odpowiadała, że pobocza były wykoszone, a nie zostało to wykonane, przy świetlicy w Mukrze zostało 40 kawałków drewna nieposprzątane, wygląda to jak pobożowisko.

Wójt p. Z. Topolińska - w Mukrze i Cisinach było to zgłoszone. Drewno jest czyjąś własnością.

Radny p. W. Mrozik - drogi nie może się od 3 tygodni doprosić.

Wójt p. Z. Topolińska - tzw. „tarka” powstaje w tej suszy po 2 dniach.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski - odnośnie drogi do FOGR będzie mowa po przerwie.

Radna p. A. Jasińska - jest długi okres oczekiwania na to równanie dróg, może zastanowić się nad pensją dla nowego pracownika. Stawia formalny wniosek.

Przewodniczący rady p. M. Puchowski - należy ująć środki na zakup kosiarki, która kosi na ukośnych płaszczyznach, jest takie urządzenie, które można zamontować do ciągnika.

Bardzo istotnym elementem jest podjęcie próby zwiększenia środków dla sołectw na dożynki.

Podobno nie wykorzystano wszystkich środków w br.

Podinsp. ds. obsługi organów gminy - wyjaśniła, że nie ma ostatecznego rozliczenia wydatków na dożynki, ponieważ do rozliczenia pozostaje ZAKS.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski - za mało jest środków na te stoiska.

Wójt p. Z. Topolińska - jaka to miałyby być kwota ?

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski - podwoić te środki.

Następnie zgłosił potrzebę zabezpieczenia 150 tys. zł na zakup samochodu pożarniczego dla OSP Bładzim. Jest to wynik konsultacji z ratownikami, to jest druga jednostka jeśli chodzi o udział w systemie. Jest na drodze do wpisania do KSRG.

Wnioskował o dokończenie remontu boiska asfaltowego przy gimnazjum i wykonanie bieżni, skoczni i rzutni. Obecne urządzenia są zdegradowane do zera i nie pozwalają na realizację podstawy programowej w zakresie lekkiej atletyki. Skocznia i bieżnia zagraża bezpieczeństwu korzystającym. Wnioskuje o zabezpieczenie 80 - 100 tys. zł, na zbudowanie tartanowej bieżni, skoczni w dal, 30 m rozbieg i teren do rzutni z betonowym kręgiem.

Ponadto zabezpieczyć 50 tys. zł na wykonanie widowni.

Kolejne wnioski, które pojawiły się w części budżetu szkół, dokonanie remontu boisk, w Siemkowie wykonanie elewacji na budynku Szkoły Podstawowej w Siemkowie, są to zalecenia z kontroli SANEPID-u, jest to wydatek rzędu 90 tys. zł.

Dobrym działaniem byłby remont odcinka drogi od p. Wiśniewskich do skrzyżowania drogi w Karolewie, jest to 640 m. Sądzi, że załatwiłoby temat uzupełnienie ubytków w asfalcie i sprysk powierzchniowy.

W bieżącym roku realizowany jest program budowy lamp w systemie OZE 2 lamp, w przyszłym roku należałoby chociażby deklarację 1 lampy w sołectwie, zdecydujemy po jednej lampie, Chciałby poddać pod dyskusję propozycje budowy lamp w proporcji 1:1, jedna z funduszu sołeckiego a druga z budżetu.

Radny p. T. Bagiński - czy jest ujęte Siemkwo, bo te lampy, które będą w br. będą oświetlały

chodnik.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski – skoro Siemkowo chce 2 lampy parkowe a 2 ulicznych nie miało, to zrealizować to w takiej formie w jakiej otrzymuje sołectwo.

Wójt p. Z. Topolińska – jest przerażona tymi wnioskami, nie znamy dochodów, obawia się, że nie wszystkie wnioski znajdą odzew. Powinien to być wniosek fakultatywny.

Przewodniczący rady p. M. Puchowski – będzie to przedmiotem ustaleń, zapytał, co państwo na te propozycje ?

Radny p. T. Bagiński – stwierdził, że jeśli jakieś sołectwo będzie chciało lampy parkowe, to w tej samej proporcji 1:1 powinno być. Te lampy parkowe są tańsze.

Sołtys p. D. Januszevska – prosiła o zabezpieczenie środków na lampę w pobliżu ulicy Słonecznej
Przewodniczący Rady p. M. Puchowski – informował, że jest taki pomysł, taki zamiar, że może nie dojść do tego.

Radna p. K. Kłopotek – Bagniewska – jest jak najbardziej za tym, pod warunkiem dostania tej drugiej lampy.

Radna p. I. Jędryczka – zobaczymy po przetargu, jakie to są pieniądze. Byłby rozwiązany problem.

Radna p. K. Kłopotek- Bagniewska – czy jest znana data przetargu.

Wójt p. Z. Topolińska – poinformował, że około 10.10.2016 będziemy wiedzieli na pewno jakie są koszty.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski – należy umieścić w budżecie środki na zakup lamp adekwatnych do zadeklarowanych przez sołectwa w proporcji 1:1.

Radny p. S. Nowiński – jest słup koło p. Pstrąga, należy tradycyjną lampę uliczną zamontować.

Wójt p. Z. Topolińska – prosiła o wskazanie lokalizacji.

Radny p. W. Mrozik – kiedy będzie przystanek dla dzieci w Cisinach ?

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski – na zebraniu wiejskim odpowiadał, że do końca bieżącego roku.

Radny p. T. Bagiński – zabezpieczyć środki w przyszłorocznym budżecie na sporządzenie dokumentacji technicznej na budowę drogi przy Szkole Podstawowej w Siemkowie, tj. połączenie zjazdu koło domu nauczyciela i wyjazd koło p. Jabłońskich, być może w 2018 r. udałoby się to zrobić.

Wójt p. Z. Topolińska - należy to skorelować z planem dróg, a tej drogi nie ma w planie.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski – w uchwale intencyjnej ta korelacja dróg nastąpi, będziemy rozmawiać na temat tego programu gminnego.

Radny p. T. Bagiński – składa ten wniosek, ponieważ jak się skończą drogi z tego planu, należy to zrobić, bo to jest droga do szkoły.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski – należy przewidzieć też środki na wykonanie projektu zagospodarowania terenu przy świetlicy w Lnianie, sołectwo też swoje środki przeznaczyło.

Sołtys p. D. Januszevska – prosiłaby o zrobienie parkingu na terenie gminnym przejętym od PKP przy ul. Dworcowej w Lnianie.

Radny p. T. Bagiński – wnioskował o zabezpieczenie środków w budżecie na przyszły rok na wykonanie prac związanych z wykonaniem dostępu do jeziora w Lubodziezu, zaznaczyć, żeby to było na początku roku, a nie na końcu.

Następnie o godz. 17 – tej przewodniczący Rady zarządził 15 – minutowa przerwę w obradach.

O godz. 17:15 wznowiono obrady.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski – wnioskował o interwencje u wykonawcy nagłośnienia na sali narad, w sprawie usunięcia zakłóceń powodowanych uruchomieniem mikrofonów bezprzewodowych.

Zwróci się o zgłaszanie odcinka drogi do planu rekultywacji gruntów jako pierwszego i drugiego odcinka jako rezerwowego.

Radny p. T. Bagiński – wnioskował o ujęcie do planu rekultywacji gruntów odcinka drogi przy ul. Sportowej w Lnianie w kierunku leśniczówki na maksymalnej możliwej długości.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski – poddał pod głosowanie wniosek p. Bagińskiego. Rada przyjęła go przy 11 głosach „za”, 1 głosie „przeciw” i 2 głosach „wstrzymujących się”. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

Wójt p. Z. Topolińska – maksymalnie można otrzymać dofinansowanie do 170 tys. zł do 1 km, sądzi, że dwie warstwy asfaltu byłyby właściwe, buduje się też betonowe drogi, szutrowe w ramach FOGR.

Radny p. W. Szabelski – zgłosił odcinek drogi z podbudową z Wętfia do Jędrzejewa o ile by to było możliwe.

Radny p. T. Bagiński – alternatywna drogę, którą proponuje jest odcinek w Brzemionach prowadzący do byłego PGR-u.

Radny p. S. Nowiński – budowa drogi o szerokości 3,5 m nie ma sensu, żeby nie mogły się minąć samochody.

Wójt p. Z. Topolińska – możemy robić szersze niż 3,5 m, możemy zrobić 5 m, z tym, że będzie krótsza.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski – jeździ bardzo często do Mukrza, mijanie się nie nastręcza problemów, 1 m² asfaltu z podbudową to są koszty.

Radny p. W. Behrendt – wnioskował o ujęcie drogi z Huty do Dąbrowy.

Radny p. S. Nowiński – wnioskował o ujęcie odcinka drogi od. ul. Dworcowej w kierunku Sławna.

Radny p. W. Mrozik – jak się wjeżdża do Mukrza I etap jest zrobiony, a drugi należy dokończyć, tym bardziej jak Gmina Cekcyn robi, byłoby to zamknięte, to byłoby 700 m.

Przewodniczący Rady p. M. Puchowski poddał pod głosowanie wniosek p. Szabelskiego dotyczący ujęcia jako rezerwowej drogi do zgłoszenia w ramach FOGR z Jędrzejewa do Wętfia. „Za” głosowało 3 radnych, „przeciw” głosowało 7 radnych, 4 radnych „wstrzymało się” od głosu. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

Następnie przewodniczący rady p. M. Puchowski poddał pod głosowanie wniosek radnego Bagińskiego w sprawie ujęcia do planu rekultywacji jako drogi rezerwowej odcinka w Brzemionach prowadzącego do byłego PGR-u. „Za” głosowało 8 radnych, 6 radnych „wstrzymało się” od głosu. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

Z kolei przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek radnego Nowińskiego w sprawie ujęcia jako rezerwowej drogi od ul. Dworcowej w Lnianie w kierunku Sławna. „Za” głosowało 2 radnych, „przeciw” głosowało 7 radnych, 5 radnych „wstrzymało się” od głosu. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

Następnie p. M. Puchowski poddał pod głosowanie wniosek radnego Behrendta w sprawie ujęcia jako rezerwowej drogi od Huty do Dąbrowy. „Za” głosowało 2 radnych, „przeciw” głosowało 8 radnych, 4 radnych „wstrzymało się” od głosu. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

W dalszej części obrad przewodniczący Rady p. M. Puchowski poddał pod głosowanie wniosek radnego p. W. Mrozika dotyczący ujęcia do planu rekultywacji jako rezerwowego odcinka drogi w miejscowości Mukrz „Za” głosowało 3 radnych, „przeciw” głosowało 6 radnych, 5 radnych „wstrzymało się” od głosu. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

p. M. Puchowski stwierdził, że w wyniku głosowania przyjęliśmy wniosek radnego Bagińskiego dotyczący zgłoszenia odcinka rezerwowego drogi w Brzemionach. Przewodniczący rady p.M.

Puchowski poinformował, że kolejna sesja rady odbędzie się w dniu 24 października o godz. 13 – tej, natomiast za zgodą przewodniczących stałych komisji posiedzenie wspólne komisji odbędzie się w dniu 17.10.2016 r. o godz. 13 – tej.

Ad.12. Wobec wyczerpania porządku XVII sesji o godz. 17:40 przewodniczący Rady p. M. Puchowski podziękował za udział i na tym obrady zakończono.

Protokół sporządziła:



Przewodniczący Rady Gminy

